
Oświadczenie złożone 

przez senatora Roberta Dowhana 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 30 marca 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina 

Szanowny Panie Premierze! 

Oświadczenie kieruję na pana ręce w związku z brakiem możliwości zawarcia umowy krótkoterminowego 

ubezpieczenia AC. Ani PZU, ani inne ubezpieczalnie z udziałem Skarbu Państwa nie chcą ubezpieczyć 

autocasco na krócej niż 1 rok. O ile w przypadku OC jest to zrozumiałe, o tyle w przypadku dobrowolnego 

ubezpieczenia jest to niezrozumiałe. W innych krajach, w tym w EU, istnieje taka możliwość. 

Dużo osób posiada np. auta zabytkowe, klasyki sportowe lub takie, z których korzystają sporadycznie, 

przeważnie w okresie letnim, kiedy odbywają się różnego rodzaju zloty, parady czy pokazy. W okresie 

jesienno-zimowym ze względu na warunki atmosferyczne wielu ludzi nie jeździ swoimi samochodami. 

Dlaczego nie można przeliczyć składki np. na kwartał czy miesiąc i złożyć propozycję? Co to za różnica dla 

ubezpieczyciela? Dla kierowcy bardzo duża. I dlaczego jeśli ktoś korzysta miesiąc czy 2 miesiące w roku, to 

nie może dostać oferty na taki okres, tylko obligatoryjnie na rok? Jest to wysoce niezrozumiałe. Kiedy 

uczestniczę w spotkaniach ze zmotoryzowanymi, ten temat zawsze jest podnoszony. 

Lepiej nie będę wspominał, co mówią kierowcy o nowych mandatach i wielu bzdurnych przepisach, które 

ostatnio zostały wprowadzone. W większości sytuacji za jeden wypadek spowodowany przez 

nieodpowiedzialnego kierowcę populistycznie karze się miliony normalnych użytkowników. Ale tego nie 

rozumie, a być może nie chce zrozumieć, minister transportu. 

Z poważaniem 

Robert Dowhan 

senator RP 


